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c . c .: T 0 lA. Van : Mr. J. W . Beyen 

Aan : Se ere tari s - Gen eraaJ. -b Q. . 
FOTO-St.Z . 

No. /3//rQ 

Ik verzocht den Bri t s en Ambassadeur hedenochtend bij 
p i j t e komen i n verband me t de démarche van de Heer Tahourdin 
. i j Mr Es chauzi e r i nzake he t standpunt van he t Vereni~d Koninkrijk 
tegenover de gemeenschappelijke markt . 0 

Ik begon met Sir Paul te vragen of deze démarche tege
li jkert ijd i n de zes l anden was ondernomen . Hij zeide mij dat 
h i j zulks aannam. Vervol gens zeide ik hem , dat het zgn informele 
kara~ter ~ i j niet du i delijk was . In hoeverre was dit een "stapIl 
of nl.et . En waarom, als het een tlstaplt was, was geen nota over
hand i gd . Di entengevolge stond niet helemaal vast wat ons nu 
prec i es werd medegedeeld en evenmin, dat alle landen precies de
zelfde mededeling ontvingen . Sir Paul kon mij hierover niet 
nader inlichten . 

In wat ik daarna over de démarche zeide "I did not mince 
my words", te minder omdat ik toch moet aannemen , dat het door 
mij gezegde maar ten dele zal overkomen . 

Ik zeide onderscheid te wil len maken tussen het algemene 
aspect van de démarche en de persoonl ijke kant , die de zaak voor 
mioj had . 

Wat he t algemene aspe c t betrof zou i k uiteraard de vol
gende we ek i n Parijs met de Ministers der andere zes l anden over
l eggen, zodat e en officiële react i e op de démarche eerst daarna 
zou kunnen worden ve r wacht. 

Ik wil de hem e chter r e eds thans zeggen dat ik "flabber
gasted and i ncensed" wa s geweest . Ik wees erop : 

1. dat n i emand van de regeri ngen der zes l and en de verwachting 
had u i tgesproken da t het Vereni gd Koninkrijk "would participate 
i n a common market" . I n t egende el had spe ciaal i k steeds volledig 
begrip getoond voor de speci a l e p os i t i e van het Verenigd 
Koninkri jk a l s lid van de Commonweal th . Wat betreft de thans 
n og in voor bere i d i ng z i jnde pl annen was aan de Regering van 
het Verenigd Koni nkri jk n i et gevr a agd haar standpunt te bepalen, 
ze l fs afgezien van de v r aag van partic i pate . Dat kon ook 
moe i lijk , wan t di e pl annen stonden n og nie t vast . Het eind
rapport van de Commis s i e Spaak zou eers t eind J-anuari worden 
vas t ges t eld, de daarover t e houden Mi n i s t e r sconferentie zou 
nie t voor be gin :Maart plaat svinden. Het wa s op zichzelf vreemd , 
dat de Regering van het Veren i gd Kon inkrij k zich thans onge
vraag d uitsprak over een voors tel, dat n og hel emaal n i et 
vaststond. "Gemeenschappelijke markt " wa s n i et e en begrip , 
waarover men zich zo maar k on uitsprek en zonder te weten over 
welk precies voorstel het ging . 

2 . de argumentati e in de démarche wa s onbegri jpeli jk. Een "sweeping 
statement" over het al of niet bevorde ren of benade l en van de 
vrijheid van handel en betalingen door de t oetreding van het 
V. K. tot de gemeenschappelijke markt - of wat he t tweede punt 
der dámarche precies mocht betekenen - kon niet zo ~~ar gegeven 
worden . De algemene betekenis van de geme enschappell.Jke markt 
voor de algemene economische toestan d in de were l d was 
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maandenlang door meer dan 150 deskundigen bestudeerd . Gedurende 
jaren was door vooraanstaande mensen op het Continent gestreefd 
naar een groter econom~sche eenheid op da~ Continent, die zij 
beschouwden als essentleel voor de economlsche en politieke ge
zondheid van Europa en van de wereld . Aan de besprekingen van de 
deskundigen, die geheel vrij waren geweest te zeggen wat zij 
dachten, hadden Britse experts deelgenomen . Het beginsel van de 
douane - unie was door het GATT erkend, met een beperking inzake 
het buitentarief die veel minder ver ging dan Nederland thans 
voor de Europese gemeenschappelijke markt nastreefde . Het V. K. 
was l i d ' van het GATT . Een gratu~ statement, dat de gemeenschau
pelijke markt, of de deelneming daaraan van het V. K. schadelijk
was voor de bevordering van de vrije handel of het vrije betalings
verkeer kon daarom nauwelijks au sérieux genomen worden . Het was 
beledigend voor al diegenen , die zich met zoveel ernst en studie 
achter de gedachte van de gemeenschappelijke markt hadden gesteld . 
Deze uitlating zou op het Continent een deplorabele indruk maken, 
omdat zij zowel de insulariteit bewees van hen, die haar eden, 
als, no g erger, smaakte naar de "smugness" die Engeland zo vaak 
verweten wordt: t.w. een handeling die het uit eigen belang doet 
te motiveren met bezorgdhe id voor het algemeen belang. 

De derde phrase uit de aémarche, n . l . over de O. E. E. C. 
was volst~ekt irrelevant . Wi j wisten ook wel , dat de O. E. E. C. 
uitstekend we rk deed en hadden haar bestaan twee jaar geleden 
tegen de kanselier Butler met kracht moeten verdedigen . Ylaar de 
O. E. E. C. was nu eenmaal niet in staat het door ons beoogde doel, 
de gemeenschappelijke markt , te bewerkstelligen . Geen serieus 
mens kon beweren, dat de O. E. E. C. da t wel kon . Vat de telkens 
weer opkomende preoccupatie betrof, dat het we rk te I essina de 
O. E. E. C. zou schaden , wees i k erop, dat deze stelling onhoudbaar 
was , dat zij destijds te Londen door mij uitvoerig was besproken, 
da t de G. E . E. C. nu zes maanden gele genheid had gehad dit punt 
serieus ter taf el te brengen , maar het begrijpelijkerwijs nooit 
geda an had, omdat he t i n e en open debat geen minuut op zijn benen 
zou blijven staan , en dat overigens het geval op de vergadering 
van de G. E. E. C. van 9 Februari a . s . kon worden besproken, dat 
was l ang v66rdat de zes Minis t ers tot een beslissing zouden komen . 

vat de persoonlij k e kant van de zaak betreft zeide ik, 
dat ik werkelijk niet wist wat i k ervan denken moest . clog geen 
zes weken geleden doet de Hee r Butle r mij , geheel on~evraagd , een 
verhaal, waarin hij erop a andringt, dat wij de egering van het 
Verenigd Koninkrijk niet op ko r ten t e rmij n zullen dwingen haar 
standpunt ten opzichte van de gemeenschappeli jke markt te bepalen . 
Ik kon Butler toen verzekeren, dat hie r ge en sprake van was, omdat 
de zes Regeringen onder elkaar nog in ge en maanden tot overeen ... 
stemming zouden komen. De Kanselier sp r ak zi jn bezorgdheid erover 
uit, dat ons streven het liberalisatieprogram van de O. E. E. C. zou 
kemoeilijken. Ik had gezegd, dat hie r geen sprake van was, omdat 
wij alleen maar verder wilden ga an dan de G. E . E . C. 
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Daarna had de heer Butler mij gesproken van de 
belangstelling die bij de Regering van het V •. voor het 
probleem van de gemeenschappelijke markt in huropa Vlas 
ontstaan , van de mogelijkheid dat men ge leidelijk lellicht 
in het V. K. een nauwer band met Europa dan met sommige 
de l en van de Commonwealth zou nodig hebben . Hij eindi ,q:<ie 
met erop te wijzen van hoe groot belang het persoonlijk 
contact in deze met mij was en hoe hij het betreurde , dat 
hij niet 66k meer persoonli jk contact met de Heer SpaaK had . 
Hij verzocht mij te bevorderen , dat de Heer paak hem zou 
bezoeken, zodat hij ook met hem over de zaak kon spreken . 
Persoonlijk contact , zo waren zijn afscheidswoorden , was 
in deze zaak van het allergrootste belang. 

Ter uitvoering van het ve rzoek van de Kanselier 
Butler had ik de Heer Spaak van dit gesprek op de hoogte 
gebracht en hem verzocht te anselier te bezoeken , 7at hij 
dan ook kort daarop gedaan hee t . 

Zes weken later aoet de Bns else - egering , zonder de 
Nederl andse (of Belgische) Ambassadeurs ook maar te he'ooen 
ingelicht~ laat staan de gelegenheid te nebben gegeven tot 
nader overleg , een officiële démarche bij alle zes lenden 
(een démarche di e zeker niet gehe im kan blijven) , waarin zi', 
ongevraagd en onnodig , zonder nader redelijk notief, wel 
een standpunt inneemt , en een stanapunt dat met de ui1Iätingén 
van de Heer Butler n i et te r ijmen valt . 

Deze démarche komt op een ogenblik , dat in àe 
Commissie Spaak over de ~uaestie van het buitentarief gestreden 
wordt , een strijd , die Nederland met grote kracht voert 
teneinde een zo l aag mogeli jk buitentarief ~eacce9teerd te 
krij gen en waarbij de zorg voor de verhoudin ~ tot het . K. 
een belangrijke rol speelt. Door de démarche verzwakt de 
Regering van het V. K. de hand van de ederlandse Regering, 
als zij di e hand al niet he l emaal Vlegneemt • .öovendien , wat 
stelt de Regering van he t V. K. zich voor da t z i j bereikt? 
Da t de zes Regeringen nu zullen zeggen : 0 , dan maar geen 
gemeenschappeli jke mark t, Vle zi jn blijkbaar op het ver-
kee rde pad? Da t gebeurt zeker niet . ' at de he ering van het 
V. K. bereikt is, dat zij i n de kaart speelt van de protec
tionistische elementen in Europa . Zij heeft daar zek r geen 
belang bij . Zou de gemeenschappelijke markt met een laag 
buitentarief worden bereikt, dan zou het V. K. zeker beter 
staan dan zonder die markt . v/ant de protectionisten , die 
de Regering van het V. K. (steunt?), zijn zeker toch ook 
protectionistisch tegenover he t V. K. Voorts hel pt zij Qie
genen , di e streven naar een naar buiten afgesloten geneen
schap der zes - waar Nederland steeds tegen gestreden .eeft 
en zij helpt hen , die een groep van zes willen vonnen , 00 
voor die dingen , die de O. E. C. wel kan doen - waJft I'ederland 
ook steeds heeft tegengegaan . ---

En dan : in wat voor positie plaatst de démarche 
mij tegenover de Heer Spaak? En teeenover de zes regerineen , 
die het hele streven om het V. K. in lüessina een uitzon l"] erings
positie te geven , welke het tot niets bond , nu wel alE een 
volkomen vergissing moeten ga an zien? iaar sta i k tegenover 

•• 10.0 • • 52 (J 20 .. 9) 



- 4 -

MEMORANDUM 

Van: Mr. J. W. Beyen 

Aan: 

de vele anti- Bri tten op het Continent, die a ltijd ze ggen, 
dat Albion precies dat zou doen wat het in dit geval gedaa n 
heeft? Hoe staat ik tegenover de Commissie van de Tweede 
Kamer, die een gerucht h a d gehoord over de démarche, en 
te gen wie ik geze g d heb, g isteren nog , dat i k die démarche, 
in verband met mijn besp rekingen te Londen, niet kon ver
wachten? \ at moet ik de week voor Kerstmis a a n de Twee de 
Kamer over de houding van de Britse Re gering zeggen, als 
mij daar in het be groting sdebat naar g evraagd wordt, wat 
zeker zal geschieden? 

Zowel van alg emeen als van persoonlij k standpunt 
was de démarche een vol s trekt onverklaarbaar iets en een 
zeer betreurenswaardig iets. Een stap , d ie niemand enig, 
goed zal doen, ook het V. K. niet . 

Sir Paul had te g enover dit alles niet veel te ze ggen . 
Hij zeide , dat men in het V. K. tot de conclusie was gek omen, 
dat het nodi g was de illusie te voorkomen, dat het V •• 
zijn "blessing" aan de gemeenschappelijke markt had g e g even . 
Ik zeide hem , dat niemand die illusie had g ekoesterd. 

U g elieve deze notitie aan H •• Ambassade te Londen 
door te geven met het verzoek niets te doen , alvorens hij 
nader van mij ho ort, n ,a mijn gesprek met Spaak en de anderen 
in Parijs . 

10 December 1955 
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